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Z działalności radomskiego Oddziału PTL 
w 1987 r. | 

1 7 a 1988 r. odbyło się walne zebranie członków Oddziału PTL w Ra- 
omiu. | 

W zebraniu, oprócz członków, uczestniczyli zaproszeni goście, m.in. 
przedstawiciele Wydziału Ochrony Środowiska U.W. w Radomiu, BULiGL, 
SITLiD, Zarządu Wojewódzkiego LOP w Radomiu, OZLP w Radomiu 
oraz ZG PTL w Warszawie. 

Zebranie zagaił oraz prowadził Przewodniczący Oddziału Kol. Euge- 
niusz Skrabski. Witając przybyłych na zebranie gości i członków, 
zaakcentował wagę tematów stanowiących przedmiot obrad, a w szcze- 
gólności zwrócił uwagę na referat dot. melioracji leśnych, jubileusz 40-le- 
cia działalności Oddziału PTL w Radomiu, organizację i przebieg Krajo- 
wego Zjazdu Delegatów Oddz. PTL. 

W Prezydium zajęli miejsca: przedstawiciel ZG FTL prof. Kazimierz 
Heymanowski, oraz senior, długoletni członek PIL, emeryt, mgr 

inż. Wacław Bilczyński. 

Odznaki Honorowe ZG PTL wręczył prof. K. Heymanowski: 
1. Złotą Odznakę otrzymali koledzy Tadeusz Fabisiewicz i Henryk 

Wiśniewski, 2. Srebrną Odznakę — kol. Stanisław Bogusław- 

ski, Andrzej Borowy i Mieczysław Dzięcioł. 

Za odznaczenia podziękował kol. Stanisław Bogusławski, de- 

klarując jeszcze aktywniejszą pracę na rzecz PIL. 

Następnie wygłoszono referat nt.: „Melioracje wodne w lasach i ich 

wpływ na warunki siedliskowe , opracowany przez zespół pracowników 

IBL, w składzie: prof. Feliks Białkiewicz, mgr inż. Stanisław Ba- 

biński, mgr inż. Tadeusz Krajewski. 

W referacie poruszono bardzo ważne zagadnienie stosunków wodnych 

w lasach oraz wpływ melioracji leśnych na przyrost masy drzewnej i po- 

prawę warunków siedliskowych. Referat wywołał żywą dyskusję, po- 

twierdzając wagę zagadnienia i trafność wybranego tematu. 

Jak wynika z referatu, wieloletnie badania prowadzone przez IBL 

wykazały dodatni wpływ melioracji na bieżący przyrost drewna, sięga- 

jący 260% w stosunku do stanu wyjściowego. Jednocześnie stwierdzono 

zmianę siedliska, np. z nieużytków bagiennych na typ boru wilgotnego. 

W dyskusji na ten temat wzięło udział 7 osób, które w swoich wy- 

owiedziach zwracały uwagę na potrzebę prowadzenia racjonalnej gos- 

podarki wodnej w lasach i regulację stosunków wodnych. Zabieg ten 

winien być wykonywany w sytuacji i warunkach niezbędnych dla zwięk- 

szenia produkcyjności drzewostanów i wzbogacenia typu siedliskowego. 
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Kol. T. Krajewski, który referował temat, w zakończeniu zwró- 
cił uwagę na to, że zagadnienie melioracji leśnych jest kontrowersyjne 
i należy je przeprowadza ' ostrożnie, na podstawie wnikliwych obser- 
wacji. Faktem jednak jest, że melioracje leśne to zabieg pożyteczny 
1 wskazany w sytuacjach nadmiaru wody. Niezbędna jest przy tym 
współpraca z resortem rolnictwa, na styku gruntów rolnych i leśnych. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Oddziału PTL w Radomiu zło- 
żył Kol. Marian Łozowski, zast. przewodniczącego. Ze sprawozdania 
na odnotowanie zasługuje: 

1. Zwiększenie aktywności organizacyjnej Zarządu Oddziału, który 
włożył wiele trudu i starań w ramach organizacji Krajowego Ziazdu De- 
legatów oraz zaakcentowania jubileuszu 40-lecia działalności Oddziału, ja- 
ki minął w r. 1987. 

2. Inicjowanie kursów-konferencji, szkoleń dla pracowników tereno- 
wych oraz wygłaszanie prelekcji na interesujące tematy, jak. np. „Za- 
gadnienie produkcji szkółkarskiej i selekcyjnego kierunku w hodowli 
lasu”. 

3. Inicjatywa i wszczęcie prac związanych z zakładaniem arboretum 
przy osadzie nadl. Dobieszyn oraz reaktywowanie cisa na terenie OZLP 
Radom. 

4. Współpraca z organizacjami społecznymi, jak np. LOP. Udział w 
akademiach i spotkaniach z młodzieżą szkolną z okazji „Dni Lasu i Och- 

rony Przyrody . 
Komisja Rewizyjna akceptowała dotychczasową działalność Zarządu 

oceniając ją pozytywnie. 
Informację o przebiegu Krajowego Zjazdu Delegatów Oddziałów oraz 

Sesji Naukowej nt. „Gospodarka leśna a środowisko” złożył kol. Euge- 

niusz Skrabski. Sesja zakończyła się podjęciem uchwały zestawio- 

nej w 7 punktach, wskazujących na źródła pogarszającego się stanu lasu, 

które leżą poza strefą wpływów i działania leśników. 
Uczestnicy Sesji i Zjazdu Delgatów zwrócili się z apelem do władz 

i całego społeczeństwa o intensyfikację działań w zakresie prac badaw- 

czych i gospodarczych zmierzających do łagodzenia i usuwania przyczyn 

ij skutków ujemnego oddziaływania przemysłu na lasy i środowisko. 

Kol. Skrabski przekazał wszystkim Koleżankom i Kolegom z Oddz. 

Kielce i Radom podziękowanie za duży wkład pracy w przygotowanie 

i organizację Sesji i Zjazdu. Przebieg i organizację imprezy oceniono po- 

zytywnie, a świadczą o tym słowa podziękowania prok. K. Heyma- 

nowskiego, który podkreślił wzorową organizację imprezy i serdecz- 

ną atmosferę oraz miłe przyjęcie zgotowane przez organizatorów. Prof. 

Andrzej Szujecki w zakończeniu również złożył podziękowania 

OZLP Radom i zainteresowanym Oddziałom PTL w Kielcach i w Rado- 

miu oraz serdeczne gratulacje Zarządowi Oddz. w Radomiu z okazji 

40-lecia jego działalności, za aktywny udział w pracach Towarzystwa, 

życząc sukcesów w pracy, dla dobra polskich lasów na dalsze lata. 

Następnie Kol. Łozowski przedłożył plan pracy na r. 1988. A oto 

kilka ważniejszych punktów planu: | 

1. Dalsze krzewienie wiedzy leśnej i udział we wdrażaniu najnowo- 

cześniejszych osiągnięć poprzez organizowanie kursów-konferencji, szko- 

leń i odczytów. 

00



2. Współpraca ze stowarzyszeniami takimi jak LOP, SITLiD na rzecz 
ochrony przyrody i środowiska. | 

3. Kontynuowanie współpracy z IBL, Wydziałami Leśnymi Akademii 
Rolniczych w Warszawie, Krakowie i Poznaniu. 

4. Budowa arboretum w nadl. Dobieszyn. 
Hodowla modrzewia polskiego i cisa. Udział członków PTL w różnych 

komisjach, zespołach gospodarczych itp. 
W dalszej dyskusji poruszano m.in. sprawy: 
— powoływania tzw. „Dyrekcji Parków Krajobrazowych” oraz ich 

kompetencji na styku działalności z lasami państwowymi; stwierdzono, 

że brak jest aktu prawnego na szczeblu krajowym, regulującego te za- 

gadnienia; | 
— powiększenia szeregów PTL poprzez werbowanie nowych człon- 

ków; 
— prenumerowania „Sylwana ; 
— zorganizowania wycieczki do Muzeów Leśnictwa w Gołuchowie. 

Podsumowując obrady Kol. Skrabski podziękował uczestnikom za oży- 

wioną dyskusję i rzeczowe wypowiedzi, szczególnie dotyczące melioracji 

leśnych. Złożył także życzenia kontynuowania aktywnej pracy Oddziału 

na rzecz radomskich lasów, akcentując konieczność przeciwdziałania czyn- 

nikom oddziaływającym niszczycielsko na lasy i wdrażania najnowszych 

osiągnięć nauki leśnej do praktyki. 

Podkreślił i apelował o utrzymanie w dalszym ciągu przyjaznej i ko- 

leżeńskiej atmosfery w pracy i działalności naszego Towarzystwa. 

Marian Łozowski


